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INDKALDELSE TIL SKOLEBESTYRELSESMØDE 

 
MANDAG DEN 4. SEPTEMBER 2023 

 
KL. 17.30 – 20.30 I PERSONALERUMMET 

 
 
Skolebestyrelse: 
 
X Caroline Borup-Jørgensen 
A Basak Kilic 
X Moussa El Bahri 
A Jesper Hildebrandt Pedersen 
X Nadia Bade-Møller 
X Sven Erik Jannsen 
A Tina Christiansen 
X Jakob Kyu Schønemann – medarbejder repr. - JS 
A Lilja Gunnarsdottir – medarbejder repr. - LG 
X Søren Hald – skoleleder - SH 
X Dorte Thygesen – viceskoleleder og mellemtrinsleder - DT 
X Sofie Dich Hermann – indskolingsleder - SHE 
X Mia Kaas Nielsen – udskolingsleder - MK 
A Elevrådsrepræsentanter 
 

 
Suppleanter: 
 
 
 
 
Referent: Sofie Dich Hermann 
 
Ordstyrer: Dorte Thygesen 
 
 
Forkortelser: 
 
HL = Herstedlund, SKB = Skolebestyrelsen, KB = 
Kommunalbestyrelsen, AK = Albertslund kommune, UUV = 
Understøttende undervisning, PLC = Pædagogisk Lærings-
Center (alle vejledere) 
 

 
 
17.30 – 18.00: Spisning 
 

 
Dagsorden 

 
Referat 
 

 
12-23/24 
Godkendelse af referat og dagsorden 
 

 
Godkendt, men punkterne om toiletter og trafik skydes til 
arbejdsgrupperne er på banen igen. 

 
13-23/24 
Meddelelser  

a. Formand 
b. Dialogforum 
c. Personalerepræsentanter 
d. Skoleledelsen  
e. SFO 
f. Elevrådsrepræsentanter 

 

 
a) Intet nyt 

 
b) Dialogforum 21/8 (Sven, Søren, Jacob og Lilja deltog): Oplæg om 

digital mobning. Pointer fra oplægget: Forældre har et ansvar for at 
være interesserede i, hvad deres børn laver på nettet og telefonen. 
Vi er nødt til at have en dialog mellem hjem og skole om den slags. 
Godt at kommunalbestyrelsen deltog og var med ved bordene. 
På HL: Skolen har planlagt at opdatere vores antimobbeplan med 
den digitale del af børnenes liv – arbejdet er i gang og præsenteres 
for bestyrelsen, når vi er klar. 
 
Pointe fra drøftelsen i SKB:  
Vigtigt med dialogen imellem børnene omkring, hvordan man kan 
drøfte de reaktioner, som man kan have, når ens venner på nettet fx 
lægger billeder op og siger ”her er vi”. Der er mange elementer i dét 
at færdes på de sociale medier, som er vigtige at snakke med 
børnene og de unge om. 
 

c) Personalerepræsentanter 
Vi er optagede af budgettet og har skrevet høringssvar i MED-
udvalget. Onboarding proces i gang for de nye lærere mellem Søren 
og Jacob. De er glade - er kommet godt i gang. I 
onboardingprocessen gennemgås bl.a. de indsatsområder vi har 
haft de sidste mange år ICDP, dokumentationskrav, IT-systemer, 
teamsamarbejde og CO-teaching samt at kende arbejdspladsens 
mange dynamikker og procedurer. 
 
Processen omkring krav i arbejde og sygefravær er i gang med 
dialog med medarbejderne om dette. 
 

d) Skoleledelsen 
Onboarding program med de 6 nyansatte lærere har i år kun én 
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mentor; TR. Individuelle samtaler mellem JS og SH med dem alle 
omkring at være landet i nyt job. 
 
Vi er igennem de første 4 forældre møder. 
 
BASAL: MK, SH + en lærer og inklusionsvejleder har været på 
kursus i et trivselsværktøj til BASAL, som er er et koncept til 
udskolingen, der bygger på mentaliseringskompetence hos de unge 
og minder i sin grundteori meget om både RGP og ICDP. 
Udviklerne har kunnet konstatere en bedre relation mellem lærere 
og elever, når de har gennemført projektet sammen. 
Vi udvælger en 7. + 8. + 9. klasse til at afprøve det i. Det tager 8 
uger med 2 lektioners arbejde hver uge. Det handler om værktøjer 
til at håndtere sin egen trivsel som elev/ung. En tanke er, at vi 
måske kunne have det fast på 7. årgang. Der er et start-
spørgeskema inden eleverne starter og et bagefter for at projekt-
ejerne kan vurdere materialets effekt. Det præsenteres på 
forældremøderne.  
 
Indskoling – Guided Reading: Et nyt materiale til læseundervisning 
har vi investeret i over de sidste 3 år. Det sættes i år i system, så 0.-
2. årgang vil have læseperioder i år med dette system. 
 
KLUB Svanen: Indviet i dag. Medlemsnedgang efter takststigning. 
Kommunen har modtaget nogle statsmidler til løft af 
fritidspædagogikken, som vil blive tildelt Svanen til at arbejde med 
at sikre en ny tilgang. Pointe: SKB-medlem har hørt fra nogle børn, 
at det nye sted ikke er så hjemligt. 
 
Hedemarken: Flytter planmæssigt over i Bibliotekets gamle lokaler 
og tilbuddet rettes mod børn og unge. Ikke voksne. 
 
Spørgsmål fra SKB: Findes kolonier stadig? Ski fx Ja, nogle klubber 
i Albertslund har kolonier. Kolonier er dyre og ressourcekrævende. 
Vi havde en længere drøftelse om dette. 
 

e) SFO 
Vi hjælpes meget ad i dagligdagen, da vi endnu ikke har fuld 
bemanding. Stillingsopslag ud lige om lidt. 
Rollespil i næste uge. Frivilligt at deltage, men tilmeldingen ser god 
ud. Huset holdes åbent for de øvrige. 0.-1. årgang kører i bus. 
 

f) Elev-repræsentanter – afbud 
 

 
14-23/24: Høring budget 2024 – bilag er udsendt. 
Udkast vedlagt 
 

 
Budgetkataloget indeholder en del forslag til besparelser på 
skoleområdet. Vi har i MED-udvalget gennemgået og kommenteret på 
alle punkter omhandlende skoleområdet – udkast sendt ud med 
dagsorden. 
 
Pointe fra drøftelsen på SKB-mødet d.d.: 
- Rammebesparelser er vanskelige at håndtere, fordi skolerne i forvejen 
har en meget stram økonomi. 
- Dilemma: Det kan være rart at få lov til selv at bestemme, hvad man 
sparer på, men samtidig er skolesystemet presset økonomisk i forvejen 
og vi har en overvejelse som ledelse om, at der ikke bliver en stor forskel 
på skolernes besparelser. 
- Vi har indset, at bygningsvedligeholdsudgifter ligger i skolernes budget 
og det efterslæb der ligger på dette område. 
- Skolen har fået undersøgelsespåbud fra Arbejdstilsynet vedr. akustik og 
kulde-varme-problematik samt påbud om lysforhold i klasselokaler og en 
udendørs flisebelægning. 
- Udgiften til at varetage klubbernes økonomi, som egentlig var tildelt 
skolerne foreslås tilbagerullet, men opgaven skal blive liggende. 
 
Ingen kommentarer til udkastet til høringssvaret. Skolebestyrelsen vil 
gerne være medafsendere på MED-udvalgets tekst. Sendes som vedlagt 
som bilag til dette møde. 
 

 
15-23/24: Status fra arbejdsgruppe om elevtoiletter 
 

 
Udskydes. 

 
16-23/24: Status på ’trafik’ – pkt. udsat fra sidste 
møde  

 
Udskydes. 
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17-23/24: Besøg fra Svanen og Hedemarken – 
hvornår ønsker I det? 
 

 
Søren kontakter Svanen og Hedemarken og planlægger besøg. 
 

 
18-23/24: Eventuelt 
 

 
Klubberne skal være et selvstændigt orienteringspunkt. 
 

 
19-23/24: Punkter til næste møde 
 

 
Drøftelse om mobil-telefoner og skærme. Arbejdsgruppe klar med oplæg 
til drøftelse. 
 

 
20-23/24: Lukket møde 
 

 
Intet 

 


